

A.家庭/个人

1. 为着个人生活成长祷告。求主帮助我们敬畏上帝，以谦卑悔改的心，与神建立关系，从中听从神的训诲，愿意顺服神的权柄，尽心、尽力、尽意爱神，得着神赐的智慧行事为人，活出圣洁和蒙神喜悦的生命。
2. 为着和谐的家庭祷告。祈求主耶稣的爱激励家庭成员之间常常互相包容、坦诚相对，愿意理解和爱人如己，以爱心说诚实和造就对方的话，共同建立和谐的家庭。

B.教会

1. 为着教会牧者祷告。祈求神继续赐牧者们健康的身子，有足够的休息免受疲倦影响牧养。求神加添智慧和能力给牧者们谦卑学习，从软弱变为刚强，并有抗压力来承受压力然后转为动力，继续为主牧养和传扬福音。
2. 为着教会的执事们祷告。祈求神帮助执事们继续热心爱主，成为蒙神喜悦的好管家。祈求他们继续殷勤服侍，在生活中宣扬圣经圣洁而有好名声，在社会成为的光和盐，靠着圣灵以更新的生命影响他人的生命。

C.国家

1. 我国政府推出慈悯眼镜配套来帮助贫穷的群体。感谢上帝赐能力给我国政府推出慈悯配套，来帮助贫穷群体有能力以价廉物美的方式购得眼镜。愿主继续赐智慧和能力帮助我国政府继续制定惠民的政策，帮助贫穷人民减轻负担。
<https://www.orientaldaily.com.my/news/nation/2023/06/05/570994>
2. 我国气象局预计今年 6 月至 10 月将出现更炎热乾燥的天气。祈求上帝怜悯我国人民在炎热的天气中，保护人民在外出的时候拥有多云的天空来减少紫外线强度。求主帮助人民有意识要摄取足够的饮水来补充身体的水分。
<https://www.orientaldaily.com.my/news/nation/2023/06/05/570938>

D.国际

1. 印度东部奥里萨邦发生严重火车相撞事故，造成至少 275 人罹难，超过 900 人受伤。祈求上帝赐智慧能力给印度政府提醒，严厉实行铁路安全。求主安慰和刚强死者们的家属，使他们坚强。愿圣灵运行，透过当地基督徒的关心，感受到基督的爱，促使福音临到，让他们认识耶稣是救主。
<https://www.chinapress.com.my/20230606/%E5%88%86%E8%A3%82%E5%88%86%E5%AD%90%E5%87%BB%E8%90%BDmh17-%E4%B9%8C%E4%BF%84%E6%B3%95%E9%99%A2%E6%AD%A3%E9%9D%A2%E4%BA%A4%E9%94%8B/>
2. 联合国的国际法院（位于荷兰海牙）将从 6 月 6 日开始，审理乌克兰对亲俄罗斯的乌克兰分裂分子违反联合国条约的指控，击落马航 MH17 客机导致 298 人罹难。求主赐给联合国国际法庭的法官们有捍卫公义的决心，扶持公正，为罹难者和家属们伸冤，将案件查个水落石出，使犯罪者得到公义的判刑。
<https://www.orientaldaily.com.my/news/international/2023/05/17/566643>

The Methodist Issachar Watcher 8-14/06/2023

Prayer items 2nd week of June

A. Family/Personal:

1. Pray for personal growth. May the Holy Spirit help us to revere God; to establish a relationship with Him with a humble and repentant heart; to obey His instruction; to submit to God's authority willingly; to love Him with all our heart, strength, and mind; and to gain the wisdom that He bestows to help us to behave and live out a life that is holy and pleasing to God.
2. Pray for a harmonious family. Pray that the love of the Lord Jesus will encourage family members to be tolerant and honest with each other, to be willing to understand and love others as themselves, to speak honest and edifying words with love, and to build a harmonious family together.

B. Church:

1. Pray for the pastor of the church. Pray that God will continue to give the pastors good health and enough rest to prevent fatigue from affecting their pastoral ministry. May God add wisdom and power to the pastors; may He help them to learn humility; may He change their weaknesses into strengths and be able to resist pressure to not only withstand pressure, but also be motivated to continue shepherding the church and spreading the gospel.
2. Pray for the deacons of the church. Pray that God will help the deacons to continue to love the Lord with zeal and become good stewards that pleases the Lord. Pray that they will continue to serve diligently, proclaim the holiness of the Bible in their lives and have good reputations. May they also become light and salt in society, and influencing and renewing the lives of others by the power of the Holy Spirit.

C. Nation:

1. Our government has launched a new initiative under Payung Rahmah to help the poor. Let us thank God for giving our government for launching the new initiative to help the poor to buy quality glasses at a low price. May the Lord continue to give wisdom and ability to our government to help them to formulate policies that will benefit the people and help the poor to reduce their burdens.
<https://www.thestar.com.my/news/nation/2023/06/05/payung-rahmah-initiative-to-be-expanded-to-cover-eyewear-says-salahuddin>
2. The Meteorological Administration predicts hotter and drier weather from June to October this year. May God have mercy on the people of our country during this period of hot weather and protect the people by sending clouds to cover the skies and reduce the intensity of the UV rays. Pray also that the Lord will help the people to consciously drink enough water to remain hydrated.
<https://www.thestar.com.my/news/nation/2023/06/05/hotter-days-in-coming-months>

D. World:

1. A train collision in eastern India has killed at least 275 people and injured more than 900 others. Pray that God will give wisdom to Indian government so that they will strictly implement railway safety measures. May the Lord comfort and strengthen the families of the deceased in this time of grief. May the Holy Spirit move amongst the people; and through the concern of local Christians, may those affected feel the love of Christ, hear the Gospel, and know Jesus as the Savior.
<https://www.thestar.com.my/news/world/2023/06/06/explainer-india-train-crash-hurtling-into-loop-of-disaster>
2. The UN's International Court of Justice will begin on June 6 to hear Ukraine's allegations that pro-Russian Ukrainian separatists have violated UN treaties in the case of the shooting down of Malaysia Airlines flight MH17, which killed 298 people. Pray that the judges of the United

Nations International Court of Justice will have the determination to uphold justice, review the truth for victims and their families, investigate the case to find the truth, and bring the perpetrators to justice.

<https://www.thestar.com.my/news/world/2023/06/06/russia-ukraine-face-off-at-world-court-over-mh17-airliner-downing>

A. Doa untuk Keluarga/Peribadi:

1. Doa untuk pertumbuhan peribadian. Doa agar Tuhan membantu kita hormat dan takut kepada-Nya, sanggup rendah hati dan bertaubat di hadapan-Nya, menjalinkan hubungan intim dengan-Nya. Di samping itu, doa agar kita sanggup tunduk pada kuasa-Nya, mematuhi perintah dan mengasihi-Nya dengan segenap hati, kekuatan, dan fikiran kita, ber hikmat untuk berakhlak agar hidup berkudusan dan menyenangkan hati Allah.
2. Doa untuk keluarga yang berharmonian. Doa agar kasih Allah menggalakkan setiap ahli keluarga saling bertolak ansur dan jujur antara satu sama lain, memahami dan mengasihi orang lain seperti mengasihi diri sendiri, demi mengekalkan keluarga harmoni.

B. Doa untuk Gereja:

1. Doa untuk gembala / pastor gereja. Doa agar Tuhan kurniakan kesihatan, cukup istirehat bebas dari kepenatan yang mejeaskan kesihatan, mempunyai kebijaksanaan untuk mengejarkan kemajuan, kekuatan untuk menghadapi kelemahan sendiri, kemampuan mengatasi tekanan dan menjadikan ia sebagai motivasi berlangkah ke hadapan, terutamanya menggembalakan domba Allah dan menyebarkan berita baik.
2. Doa untuk pemimpin-pemimpin gereja. Doa agar Tuhan kekalkan kasih dan semangat dalam hati para pemimpin, agar mereka menjadi pengurus gereja yang menyenangkan hati Allah. Juga doa agar mereka boleh jadi pelita dan garam dalam dunia, tekun melayani, mengisytiharkan kekudusan Alkitab dalam kehidupan, mengekalkan reputasi yang baik, dan dengan kuasa Roh Kudus dibaharui dan membawa pengaruh yang baik kepada orang lain.

C. Doa untuk Negara:

1. Kerajaan kita telah melancarkan Pakej Rahmah Cermin Mata untuk membantu golongan miskin. Syukur kepada Allah kerana kerajaan mampu melancarkan pakej sebergini bagi membantu golongan miskin berkemampuan membeli cermin mata dan berkualiti. Semoga Tuhan terus memberi kebijaksanaan dan keupayaan untuk membantu kerajaan kita terus menggubal dasar yang memberi manfaat kepada rakyat dan membantu golongan miskin mengurangkan beban mereka.
<https://www.bharian.com.my/berita/nasional/2023/06/1110595/kerajaan-perkenal-pakej-rahmah-cermin-mata>
2. Jabatan Meteorologi Malaysia meramalkan cuaca lebih panas dan kering dari Jun hingga Oktober tahun ini. Semoga Allah merahmati rakyat semasa cuaca panas dan melindungi rakyat untuk mempunyai langit mendung untuk mengurangkan intensiti UV apabila mereka keluar. Doa agar Tuhan menyedari orang ramai minum air yang mencukupi untuk menghidratkan semula badan.
<https://www.bharian.com.my/berita/nasional/2023/06/1110435/jun-hingga-disember-tiada-suhu-ekstrem-melebihi-38-darjah-celsius>

D. Doa untuk Dunia:

1. Sekurang-kurangnya 275 orang terkorban dan lebih 900 lagi cedera dalam perlanggaran kereta api yang serius di negeri Odisha, timur India. Doa agar Tuhan memberikan kebijaksanaan dan keupayaan kepada kerajaan India supaya melaksanakan keselamatan kereta api dengan tegas. Semoga Tuhan menghibur dan menguatkan keluarga si mati. Semoga Roh Kudus menggerak orang Kristian tempatan, melalui keprihatinan menghiburkan

mereka yang dalam dukacita, dan kasih Kristus hadir di kalangan mereka, dan dapat mereka mengenali Yesus sebagai Juruselamat.

<https://www.bharian.com.my/dunia/asia/2023/06/1110065/kesilapan-teknikal-mungkin-punca-nahas-kereta-api-terburuk-di-india>

2. Pada 6 Jun 2023, Mahkamah Keadilan Antarabangsa PBB di Hague, Belanda akan bermula mendengar dakwaan Ukraine bahawa pemisah Ukraine pro-Rusia melanggar perjanjian PBB dalam menembak jatuh pesawat Malaysia Airlines MH17, 298 orang terkorban. Berdoa agar para hakim Mahkamah mempunyai keazaman untuk mempertahankan keadilan, menegakkan keadilan, membela kebenaran terhadap mangsa dan keluarga mereka, menyiasat kes ini hingga ke peringkat asas, dan membuat pelaku menerima hukuman yang setimpal.

<https://www.bharian.com.my/berita/nasional/2023/06/1110759/tragedi-mh17-ditembak-jatuh-russia-ukraine-bersemuka-di-mahkamah>